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JEGYZŐKÖNYV 
 

Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2021. szeptember 22. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

6769 Pusztaszer, Kossuth utca 45. 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

sorszáma: 2021/3 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor jegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

 Kovács Andrásné tag 

 
 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a bizottság tagjait. Határozatképesek vagyunk, a három fős 
tagságból jelen van kettő fő. Köszöntöm a polgármester urat, jegyző urat. A megküldött meghívóban 
összesen két napirendi pont szerepel. Más napirendre van-e javaslat? Nincs. Ha elfogadjuk a 
napirendi pontokat, kézfelemeléssel jelezzük. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
18/2021.(IX.22.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 

fordulójához 
2.) Szándéknyilatkozat a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása által szervezett fogászati ügyeleti 

ellátáshoz történő csatlakozásról 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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1. napirendi pont: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához 
 
Sági Mihály elnök: Gondolom az elsőről mondtok valamit.  
 
Máté Gábor polgármester: A szokásos gyakorlatilag. A felsőoktatási intézményben tanulóknak 
szoktunk ösztöndíjszerűséget adni. Azt kell tudni, hogy nem csak mi adunk ennek fejében, hanem a 
megyei önkormányzat és az egyetem is. Mi szinte az egyharmadát adjuk annak amit ezután 
kaphatnak. Az utóbbi időben mindig úgy döntöttünk, hogy egyformán adjuk az összegeket. Ez az ért 
volt így mert mindenki hasonló helyzetben volt. Most azt kell eldöntsük, hogy részt kívánunk-e venni 
benne.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Igen, részt kívánunk benne venni, ez kézenfekvő.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Így, hogy ha most úgy dönt a tisztelt képviselő-testület, hogy csatlakozunk 
természetesen ehhez a következő évi fordulóhoz, akkor kiírjuk a pályázatot. Csökkenő érdeklődés 
van. Amikor lejár ennek a határideje, ez általában a novemberi testületi ülés szokott lenni akkor 
eldöntjük, hogy kinek mennyit adunk.  
 
Sági Mihály elnök: Lehet, hogy az új képviselőknek mondani kell róla egy pár szót, hogy ez még 
csak a csatlakozás. A bizottság elfogadásra javasolja. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
19/2021.(IX.22.)EB. határozat 
 
Tárgy: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 

fordulójához 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi fordulójához történő csatlakozást a 
Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
2. napirendi pont: Szándéknyilatkozat a Szegedi Kistérség Többcélú Társulása által 
szervezett fogászati ügyeleti ellátáshoz történő csatlakozásról 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pont is pont ugyanilyen.  
 
Máté Gábor polgármester: Erről Tibor tud részletesen beszámolni, ezt a jegyzői fórumon 
részletesen taglalták.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Emlékeim szerint a júniusi testületi ülésen amikor a fogorvosi beszámoló 
is terítéken volt akkor beszélgettünk arról, hogy nincsen leszabályozva vagy megoldva itt a faluban 
a fogorvosi ügyeleti ellátás, holott a Kormányhivatal ezt számonkérte az önkormányzatokon. A 
vonatkozó önkormányzati rendeletekben ez milyen szinten van rendezve, őket igazából ez érdekelte. 
Erre kellene most valamiféle megoldást találnunk. A szerveződés itt a Dél-Alföldön abba az irányba 
ment el, hogy a Szeged Megyei Jogú Város önállóan megoldotta, leszerződött a szegedi fogklinikával 
és nem érdekli, hogy a többiek hogyan oldják meg. A Szegedi Kistérség Többcélú Társulása élén a 
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munkaszervezet vezetővel dr. Csúcs Áronnal ő az, aki igazából komolyabban vette és megpróbálta 
összeszervezni az ő Kistérségüknek az önkormányzatait. Ők mindenféle közbeszerzési eljárást 
megindítottak a szegedi kistérség települései már ott tartanak, hogy szerződéskötésre fog sor kerülni 
szintén a fogklinikával, az egyetemhez tartozik ez az intézmény, csak azért, hogy haladjanak. 48 000 
lakos ellátására kért ő be ajánlatot. Nyilván több nagy fogászati centrumokat is meghívtak erre a 
pályázatra, de nyilván a fogorvosok nem látnak ebben bizniszt. Meg így fogalmazott az Áron, hogy 
mindenki a saját fogorvosi székét félti. Azt a milliós technikát senki nem szeretné átengedni más 
orvos részére. Ha a Kistérség biztosít nekik egy olyan rendelőintézetet, ahol saját infrastruktúra van 
akkor még a nagyobb celeb orvosok is rámozdultak volna erre a témára, de így igazából ők ajánlatot 
sem adtak be. A fogklinika mutatott érdeklődést a téma iránt és arányosította a Szeged Megyei Jogú 
Város részére adott árajánlathoz. Így született az ajánlat, hogy egy ilyen havi 490 000 forint plusz 
ÁFA összegért biztosítja ő a minimum ellátást. Ez azt jelenti, hogy szabadnapokon és munkaszüneti 
napokon négy órát rendelnek. Ma küldte el az Áron kollega azoknak a jegyző kollegáknak a 
tájékoztató emailt, hogy várják a csatlakozást ehhez a szerveződéshez, akik korábban kimaradtak. 
Azt nem értem a magam részéről, hogy ez már korábban is jelezve volt feléjük, hogy a kisteleki 
járást is érdeklené. Én is mondtam Áronnak, a Rusztem kollega is, mindenki mondta, hogy ki ne 
hagyjanak bennünket. Nem így történt a közbeszerzési eljárásnak a kiírása. Mindegy, az a lényeg, 
hogy valami előrelépés történjen. Ezen a jegyző klubon is elmondtam, hogy valójában nem egy valós 
lakossági igénynek a kielégítéséről van szó szerintem. Nyilván hogyha lesz erre egy konkrét 
megoldás ezt ki fogjuk kommunikálni a faluban lehet, hogy ha valakinek akkora fájdalmai vannak 
elmegy Szegedre a fogklinikára és mondja, hogy akkor kezdjenek vele valamit. Azért látjuk, hogy 
maga a fogászati alapellátás is csak hétfőn meg szerdán van biztosítva. Keddi, csütörtöki és pénteki 
napon mi történik? Ez csepp a tengerben szerintem az, hogy szabadnapon, munkaszüneti napon be 
lehet menni a fogklinikára. A finanszírozásról pedig annyi, hogy ez a 490 000 forint plusz ÁFA per 
hónap, ez az, ami a mostani árajánlatban szerepel. Ezzel a kondícióval fognak ők szerződést kötni a 
napokban. Nyilván, ha egy pár ezer fővel több település még csatlakozni fog akkor ez a 48 000 fős 
ellátotti létszám egy kicsit növekedni fog. Ennek abból a szempontból van jelentősége, hogy az egyik 
jogszabályban van egy ilyen 50 és 100 000 lakos közötti ellátotti kategória. Nyilván ebbe fogunk 
belekerülni. Ez már másfajta állami finanszírozást fog maga után vonni. Ami körülbelül úgy nézne ki, 
hogy a 490 000 forint plusz ÁFA per hó, ez bruttó 600 000 forint, de ennek durván a felét az állami 
finanszírozás lefedi. Ha más kategóriába kerülünk akkor a finanszírozási szint is ugrik meg nyilván 
ez a 600 000 forint se ennyi lesz, hanem egy kicsit több. Viszont ezt lakosságszám arányosan, eddig 
legalábbis így szól a szegedi kistérség társulási tanácsának a megállapodása. Az ottani 
polgármesterek egymás között úgy állapodtak meg, hogy lakosság arányosan osztják föl az állami 
finanszírozással nem fedezett költségeket. Szerintem ez egy viselhető összeg, ha egy pár ezer forint 
éves szinten, szerintem még Pusztaszer is ki fogja tudni gazdálkodni. Most gyakorlatilag egy 
szándéknyilatkozatot kellene, hogy hozzon a tisztelt képviselő-testület, hogy szeretnénk ebben a 
feladatellátásban részt venni, mert máshogy nem tudjuk megoldani.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én ezt fontosnak találnám, én saját bőrömöm tapasztaltam, mikor nem 
tudtam hova menni. Mondtam, hogy sürgős, nagyon fájt és nem fogadtak.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: A fogklinikán?  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Nem, itt a környékben.  
 
Máté Gábor polgármester: De most is csak a fogklinikára lehetnek menni.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Ezért tartanám fontosnak, hogy legyen egy hely, ahova mehet az 
ember.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Viszont mondják kollegák, hogy Szeged környéki településeiről valaki 
éjszaka beült az autóba és bement a fogklinikára senki nem kérte el tőle még a lakcímkártyát sem, 
hogy hova valósi és ellátták.  
 
Máté Gábor polgármester: Nincs előre lépés ebben a dologban, ez csak egy adminisztrációs 
történet lesz. A fogklinikára kell ezután is bemenni, eddig is be lehetett menni.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Érzi a Kormányhivatal is, hogy ez megint vihar a biliben, mert nagyon 
készségesen, nagyon tájékoztató jelleggel, segítő szándékkal küldtek egy levelet, hogy vegyük föl a 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 

Sorszám Tárgy Határidő 
18/2021.(IX.22.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
19/2021.(IX.22.)EB. határozat Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2022. évi 
fordulójához 

azonnal 

20/2021.(IX.22.)EB. határozat Szándéknyilatkozat a Szegedi Kistérség 
Többcélú Társulása által szervezett fogászati 
ügyeleti ellátáshoz történő csatlakozásról 

azonnal 

 






